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1. Luštěnina… 

2. Křestní jméno pre-

zidenta Spojených 

států…  

3. Jméno, které má 

svátek 21. dubna… 

4. Minerální voda… 

5. Jak se nazývá jinak 

dopravení míče do 

branky… 

6. Druh motýla… 

Tajenka:  Anglicky barva dýně… 

Keliška vypráví a Dušan komentuje 

 

 David z 8. A byl uvězněn ve své třídě po dobu 6 minut, kde neměl co jíst. Jeho 

poslední slova byla ‚,Salám, jooooo!‘‘ 

Dušan komentuje: Wow!!! 

 Kuba z 6. A je velký obdivovatel Adély z 9. A,  dokonce plánuje s Adélou velkou 

(Ne)svatbu!  

Tip Dušana: Adél, poddej se Kubovi a řekni ANO! (bude líp) 

 Matěj z 9. A vytvořil v chemii zcela nový prvek: Felicium. 

Dušan komentuje: Alespoň víme, jakou značku auta máš rád. 

 Adam ze 4. A nacvičuje líbání se stromem. 

Dušan komentuje: Asi první láska… 

 Paní učitelka Stejskalová málem zažila infarktový stav, jelikož její třída pro ní 

připravila oslavu narozenin. 

Tip Dušana: Příště už raději počítejte se vším… 

 Máme tu pro vás výzvu – pište co nejvíce drbů a házejte je do naší schránky, kte-

rá se nachází u vrátnice. Drby ale pište originální, vtipné, ale hlavně SLUŠNÉ!  

KriSs, Andrew 
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Redakce jde do akce 
Ahoj všichni! 

Tak jste se dočkali prvního výtisku Dušanových zápisků v tomto roce. 

Dušan prochází velkými změnami. Opustilo 

nás hodně našich starých přátel, ale někteří 

se stále drží. 

Ale na druhou stranu se naskytla šance 

dalším zájemcům.  Jenže my se nevzdá-

váme a budeme vás nadále informovat o 

různých událostech z naší školy.  

V tomto čísle se můžete těšit na plno 

zajímavých událostí. Například: Výsta-

va lidského těla „Human body“,  pokud 

máte rádi zvířata, tak na Výstavu drob-

ného zvířectva, přehled žákovského 

řádu ze 6.A. 

Dozvíte se něco o našem drahém 

školníkovi, něco strašidelného o 

Halloweenu a Dýňobraní, o výletu 

4. a 5. tříd na dopravním hřišti, o 

Dni evropských jazyků, poznáte 

naše nové redaktory a samozřej-

mě pikantní drby! 

Také jak jste si mohli všim-

nout, že naše stará škola má 

nový kabát. Více informací a 

obrazového materiálu uvidíte v našich 

Dušanových zprávách, které pro vás 

opět letos připravujeme. Máte se na 

co těšit. 

Tak už nebudeme zdržovat a pře-

jeme vám příjemné čtení.  

KriSs a Andrew 
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Rozhovor s …. 

Co je pan školník zač? 

Naše redaktorka Dušana se vydala na 

výzvědy za panem školníkem Zdeň-

kem Mertou. 

Dobrý den, pane školníku, já jsem no-

vá redaktorka našeho školního časopisu 

Dušana, který letos funguje již šestnác-

tým rokem, a chtěla bych vás požádat, 

abyste nám odpověděl na pár otázek, 

které budou následně vytištěny do Duša-

nových zápisků.  

Jste staroveský rodák? (Pokud ne, 

odkud pocházíte?)  
Samozřejmě, že jsem. 
Kde jste chodil na 

školu?  
Do školy jsem chodil do 

Petřvaldu. 

Měl jste už nějaké 

povolání před školní-

kem?  

Byl jsem hutním zední-

kem. 

Jak jste se vůbec do-

stal k povolání školníka?  

Čistě náhodou. 

Líbí se vám na naší 

škole?  

Samozřejmě, jinak bych 

tady nebyl. 

Jaký dojem na vás 

udělali naši žáci?  

Jsem tady krátce, abych 

tohle hodnotil.  

Máte už nějaké oblí-

bené a zároveň i neoblí-

bené žáky? 

Zatím jsem si nevyhledal žádného 

zlobivého i nezlobivého žáka, ale do 

budoucna bych si chtěl najít samé dobré 

a hodné žáky. 

Baví vás pracovat jako školník? 

Baví, je tady hlavně dobrý kolektiv. 

Jaká třída podle vás nadělá největší 

nepořádek?  

Všechny jsou úplně stejně „pořádné.“ 

Jak jste se dozvěděl o naší škole? 

Chodila tady moje dcera. 

A máte uklizeno i doma?  

Samozřejmě, že musím, jinak by mě 

manželka přerazila. 

Děkujeme panu školníkovi za rozho-

vor a přejeme mu, aby ho žádné děti 

nezlobily a práce školníka bavila. 
tEREZZ 
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Z archivu — číslo 3 /2001 třetí ročník 
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Upozornění: 

Není povolena šikana. Za porušení 

řádu a práv musí žák uklízet záchod. 
Vybral a zapsal Jakub 

Žákovský řád 

Ahoj, mám pro vás školní řády z občanky, ke kterým přiložili všichni ruku, ale 

vybral jsem jen ty, které se mi líbily, protože některé byly masakr. Asi o tom nevíte, 

proto je tady výčet našeho řádu. Někteří to, co je tady, asi dělají. Můžete se smát, ale 

je to tak. 

Práva 

 Projevit vlastní názor na učitele a zaměstnance školy. 

 V hodině se můžeme volně pohybovat. 

 Můžeme učitelům vyčítat špatné známky a při svém vzteku můžeme ničit školní 

vybavení. 

 Při úrazu vše vyčítáme škole a můžeme nadávat. 

 Můžeme učitele poslouchat, jestli chceme, ale nemusíme, můžeme se jim i po-

šklebovat. 

Všeználek 

 Třídu si můžeme přizpůsobit svým 

potřebám. 

 Můžeme na sobě provádět pokusy. 

 Žáci mohou navrhnout školní vý-

let. 

 Je povoleno vodit do školy psa. 

 Učit učitele a učitelky. 

 Volná zábava místo učení. 

 Být ve škole hodinu. 

 Chodit do školy  1x týdně. 

 Opisovat od spolužáků. 

 Můžeme mít spací hodiny, kdy 

chceme. 

 Za přemýšlení dostaneme výplatu. 

 Můžeme o každé přestávce jít ven. 

 Můžeme si vybrat z 3 jídel. 

Povinnosti 

 Denně chodit na kurz „Jak zvládnout 

školu.“ 

 Žák má povinnost na každou písem-

ku donést tahák. 

 Musíme dostat iPhone 6! 

 Musíme řvát v hodině. 

 Mít přestávky delší než hodiny. 

 Nemít domácí úkoly. 

 Žáci musí denně navštěvovat bufet a 

utratit alespoň 100 Kč. 

  Nesmíme poslouchat učitelky. 

 Žáci nesmí mít papuče. 

 Každý žák musí plivat pouze do ŽK. 

 Musíme se vyučovat 5 minut. 

 Musíme řvát v hodině. 

 Musíme dostat dar žákům 250 Kč 

měsíčně. 

 Žák má povinnost mít nohy na lavi-

ci. 



  4                                                                                             Dušanovy zápisky 

15. ročník časopisu Dušanovy zápisky je minulostí. Dušan je zase o rok starší a 

snad moudřejší. Chtělo by se mi dodat unavenější. V letošním roce pracuje re-

dakční rada v nejmenším počtu, co kdy pracovala. Je nás pouze 9 redaktorů, z 

toho 3 nováčci. Jak to tedy s Dušanem a jeho čísly bude, je zatím ve hvězdách. 

Snad se nám podaří udržet laťku, kterou nastavili naši kolegové z minulých let. 

Nezapomeňte! V prosinci se  opět účastníme celorepublikového kola školních 

časopisů jako vítězové Moravskoslezského kraje. 
Snažit se letos budou staří známí: Jakub Přichystal (Jakub), Adam Rohel (Andrew), 

Eliška Pudová (￡ lla), Tereza Novobílská (tEREZ), Kristýna Kuklová (KriSs) a Adéla 

Nesvadbová (Adél). Podařilo se nám získat pouze 3 nové redaktory, ale věříme, že každý 

vydá za dva. 

Tak tady jsou: Viktorie Sklenářová (Skleník) ze 4. A; Petr Navrátil  a Natálie Najzarová 

(Vanena) ze 7. A. 

Tak si o nich něco přečtěte! 

Teď je mi 12 let a na doporučení pana 

učitele Chvostka jsem začala chodit sem do 

Dušana. Strašně hodně čtu, a jestli se teď 

smějete, tak toho nechte, protože nečtu na-

učné knihy (teda samozřejmě v každé kníž-

ce je ponaučení), ale sci-fi, fantasy a horo-

ry, no a díky své literární nadanosti jsem 

byla pozvaná sem. A taky proto, že rychle 

čtu (no jo, 100 stránek za den vás vycvičí). 

Když nečtu, věnuji se jiným svým li-

bůstkám, např. svým psům, kreslení, po-

slouchání muziky, sobě, a v budoucnu i 

střelbě. Takže ke psům: se svými psy se 

věnuji canisterapii (polohování), agility 

(parkur), obedienci (poslušnost), pasení 

ovcí (pastevectví) a výstavám, pokud bude 

chtít někdo bližší informace, ať zajde přímo 

za mnou. Mimochodem psů máme 6. Tři 

Border kolie (Kiru, Garpa a Megí), a tři 

čivavy (Rafíka, Káťu a Tumiho). Jinak moc 

zvířat nemáme, jenom jedno skinny morče, 

korelu a kočku.  
Vanena 

Natálie Najzarová 

Ahoj, já jsem Naty a teď vás zkráce-

ně provedu svým životem… 

Narodila jsem se v Košatce dne 6. 

dubna 2002 mým rodičům, Ivaně Či-

čatkové a Lukáši Najzarovi. Už od ma-

la jsem zvědavá, většinou kamarádská, 

drzá a umím se ozvat. 

A jedeme dál... 
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Doba renesančního 

vojenství 

Pernštejni – agentura historického 

šermu, která se už od roku 2000 zabývá 

tvorbou výukových programů formou 

hry, které slouží jako doplňující učivo 

vlastivědy a dějepisu. Naší školu chodí 

navštěvovat každoročně, vystoupení 

jsou zajímavá a pro žáky i naučná. Le-

tos nás zastihli 24. října 

s programem: „Ze života 

renesančních žoldnéřů“. 

Do naší školy přijeli již 

brzy ráno, tentokrát opož-

děně. Kvůli jejich nedo-

chvilnosti představení bylo 

započato se zpožděním. 

Žáci měli možnost si 

zopakovat známé věci a 

mohli okusit praktické 

ukázky vojenského výcvi-

ku za doby renesance - 

například držení dřevě-

ných zbraní, pochodování 

Jaký je rozdíl mezi prvním a druhým stupněm 

 

Ahoj, jsem tady zase s dalším článkem, a to jaké to je být prvňák (rozuměj žák 1. 

stupně) a jaké druhák (žák 2. stupně). 

N a prvním stupni se učíte číst a psát a jak se chovat. A máte se tam třeba líp 

než na druháku.  Ale to horší přichází v pětce, kdy už máte učitele z druhého 

stupně. Třeba já jsem byl na prváku do nedávna, ale teď jsem na druháku a myslím 

si, že je to lepší na tom druháku.  

N a druhém stupni se už psychicky chystáte na střední školy. Učíte se třeba 

nové předměty, jako jsou např. fyzika, dějepis, zeměpis. Třeba se musíte víc 

naučit chovat, což naši spolužáci z šestky moc neumí, myslím kluky. Tedy až na mě. 

Měli byste se mnohem víc snažit než na prváku, protože vám potom záleží na vaší 

budoucnosti a když se dobře učíte, můžete pak mnohem líp uživit rodinu. Ale ne-

předbíhejme. Z tohoto článku je to konec a přeji vám pěkné čtení ostatních článků. 
Jakub 

s obraty apod. Žáci představovali vojen-

ský útvar zvaný falanga a společně 

s jejich velitelem ukazovali obranné 

formace.  

Ke konci již přišla řada na otázky, 

které byly svým způsobem zajímavé, 

v některých případech i vtipné. Právě 

onen Adam Hráček šokoval celou ko-

munitu svou otázkou zaměřenou na vy-

cpaný váček u pasu.            Petr Navrátil 
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Comenius - Den evropských jazyků 

Dne 29. 9. 2014 proběhl v rámci projektu 

Comenius projektový Den evropských jazyků. 

Účastnily se všechny třídy a každá měla urče-

nou svou zemi. Na začátku dne jsme byli roz-

děleni na skupiny, z čehož některé dělaly 

pexeso, jiné obal na DVD s písní Bratře Kubo, 

prezentaci nebo výzdobu třídy a jiné. Potom 

jsme se pustili do práce a celý den jsme tvrdě 

makali na udělených úkolech. O několik hodin 

později jsme měli hotovo a odebrali jsme se do 

učebny výtvarné výchovy, kde jsme si předsta-

vovali navzájem své prezentace. Podle mne to 

byla ze všech stran velmi dobře odvedená prá-

ce, prezentace se mi líbily nejvíce (obzvlášť 

polské vtipy Adama Hráčka).  

Pokud byste si chtěli prohlédnout 

některé výtvory osobně, najdete 

je v jídelně na nástěnce. Na ně-

které třídy jsem se šla podívat 

osobně a nebyla ani jedna, která 

by se mi nelíbila. Na tvářích 

všech tento den vykouzlil šťastný 

úsměv. A chtěla bych poděkovat 

všem, kteří se podíleli na úspěš-

ném chodu této akce. 
Vanena 
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lidem kolem mě. Nastoupil jsem na ní 

začátkem čtvrté třídy a studuji na ní 

dodnes.  

Co se týče koníčků, jsem velmi 

aktivní, běhám, plavu, skáču a další 

věci, včetně mimoškolních sportů. 

Moje aktivita je na mě znát fyzicky, 

dokonce už i psychicky.  

Těmito krátkými slovy bych to 

ukončil, odmítám psát další věty, pro-

tože není opravdu nutné se o mně 

dozvědět úplně všechno.  
Petr Navrátil 

Něco málo o mně 

Nerad píši životopisy, nicméně vím, 

že čtenář – a mnohdy i nečtenář – se 

chce o veřejné osobě dozvědět něco 

konkrétnějšího. Z toho důvodu mi do-

volte, abych vás nechal, alespoň částeč-

ně, nahlédnout do svého soukromí.  

Tak tedy, byl jsem přiveden na svět 

v Olomouci, což bylo z důvodu nedo-

statku místa v nemocnicích okolo Mo-

ravskoslezského kraje. Ve vesnici Stará 

Ves žiji, tvořím a doufám, že zde i doži-

ji.  

Studuji na základní škole v oné obci 

již přes tři roky, za které jsem rád, díky 

Nový spisovatel v Dušanovi 

Dobrý den, chtěla bych se vám před-

stavit jako nová členka časopisu Duša-

novy zápisky.   Jmenuji se Viktorie 

Sklenářová, jsem moc ráda, že mě 

přijali, podivuhodně vzhledem k mé-

mu věku. Doufám, že Dušan bude 

zajímavý pro všechny žáky, stejně  

jako minulý rok 2013. Tak já už se 

určitě těším a doufám, že vy také. Ta-

ky jsem zvědavá, jak proběhne tento 

rok.  Jestli jste si tento článek přečetli 

až do konce, tak mám k sobě velký 

obdiv. 

Má přezdívka v časopise bude 

Skleník.                                                             
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Sobotu a pátek  

u zvířátek…. 

Pátek… 

V pátek 3. 10. 2014 jsem se sešli 

s ostatními účastníky, tedy Anetou, Bar-

čou, Nelou, Mikim a Josefem, u 

„Mařky“ (potraviny Marie Tylečkové). 

Když jsem dorazila, všimla jsem si, že 

jsem na místě o 5 minut dřív, ale vůbec 

to nevadilo, protože tady byla už Bára. 

Chvíli jsme si povídaly a čekaly na 

ostatní. 

 Když všichni přišli, tak jsme vyrazili do 

starého vojenského areálu, kde se kona-

la výstava. Hned pří našem příchodu 

jsme se ohlásili, že jsme dorazili. Roz-

dali nám práce a paní učitelka Jana Pa-

ličková nám pomáhala s rozdělením, 

rovnou v těch dnech se jí mělo narodit 

miminko. Začali jsme stříhat omalován-

ky, pamětní listy, slepičky, čtverce… 

prostě jsme připravovali stanoviště na 

sobotu. Po nastříhání jsme vše rozmístili 

a připravili, tak nás poslala paní učitelka 

zapisovat posuzování. 

Já jsem zapisovala společně s Nelou 

drůbež, Aneta zapisovala králíky a 

Barča zapisovala holuby. Miki, Josef 

a Toník pomáhali přinášet zvířata, 

králíky, drůbež…  Posuzování probí-

halo cca 3 hodiny, každý tam ztvrdl 

jiný čas. Ke konci už nám to pomalu 

začínalo lézt krkem. Posuzovalo se 

celkem 216 kusů králíků, cca 45 kle-

cí drůbeže, 94 kusů holubů.  Na po-

suzování jsme měli 7 

posuzovatelů. Součástí 

výstavy byla ukázka 

křepelek a koz. Během 

těch tří hodin okolo nás 

procházely děti ze škol-

ky a prvního stupně. 

Po posuzování jsme 

měli na výběr z bílé, 

gulášové a držkové po-

lévky.  Také nám nabíd-

li buchtu, kterou jsme 

s Nelou s chutí přijaly. 

Když jsme s Nelou ne-

snědly buchtu celou, tak 
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kamarádů jsme obráželi třídy a sepiso-

vali si, kolik lidí se na nás nevykašla-

lo, a samozřejmě jsme i fotili. Když 

jsme vše spočítali, zašli jsme ještě 

navštívit všechny učitele, kteří byli 

v pyžamu, a taky jsme si s nimi museli 

udělat nějakou fotku na památku. Pak 

bylo naším úkolem spočítat, které 

třídy v počtu pyžam zvítězí. Na prv-

ním místě jsme byli právě my deváťá-

ci spolu s malými prvňáčky. Na dru-

hém místě se umístila třída pátá a třetí 

místo obsadila třída osmá. Ale i ti, co 

se neumístili, měli moc hezká pyžama 

a doplňky. No, taky proběhlo focení 

ve vestibulu, připadala jsem si, jako 

kdybychom spali ve škole a všichni 

jsme se zrovna probudili. :D Ale vidí-

te, taková akce by nebyla vůbec špat-

ná, škoda, že to asi neprojde. 

No a teď už zase zpátky 

k Pyžamovému dni. Byla to hezká 

akce, tyhle tématické dny jsou moc 

pěkné a je většinou sranda, když máte 

nějaký vtipný kostým a normálně se 

v něm učíte. :D 

Můžete se za 

tento školní rok 

těšit na spoustu 

dalších dnů, pro-

tože my deváťáci 

vám chceme dny 

ve škole zpříjem-

nit a také chce-

me, abyste na nás 

jen tak nezapo-

mněli a vzpomí-

nali na nás 

v dobrém. 
Adél 

Poučení 

Takže děti, hezky teď všichni čtěte. 

Určitě víte, že se tento měsíc stala ta-

ková nepříjemná událost jednomu 

z našich spolužáků. Na křižovatce ho 

srazilo auto a doteď je v nemocnici, ale 

naštěstí nebude mít žádné trvalé násled-

ky a pomalu ale jistě se všechno lepší. 

Mám tady pro vás takové malé kázání. 

To, co se stalo, se může stát každému 

z vás, a tak vás za celou školu prosím, 

abyste všichni dávali pozor, pořádně se 

rozhlížejte a na kole jezděte pomalu a 

opatrně, i když jste třeba jen na cestě do 

obchodu.  

Doufám, že si z toho něco vezmete, 

protože se to opravdu může stát každému 

z vás. Tak to by bylo vše z takového 

malého kázání. 

  

Matymu přejeme brzké uzdravení 

a dále jen to nejlepší! 
 Dušan 
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Výstava „Human body" 

v Brně 

Ve středu 24. září deváťáci spolu s 

osmáky vyrazili na velmi zajímavou 

výstavu v Brně, která zobrazuje celé 

lidské tělo včetně jeho orgánů a taky 

kostí. 

Vyjeli jsme brzo ráno. Cesta autobusem 

byla dlouhá, ale já takové cesty miluji, 

vždy je to sranda a když chytnete dobré 

místo, jako my vzadu, tak je cesta i 

pohodlná. 

Po cestě nebyly žádné komplikace. 

Když jsme dorazili do Brna, byla doce-

la zima. A ještě jsme na výstavu museli 

čekat, naštěstí ne moc dlouho. A pak 

jsme konečně vyrazili. Provázel nás 

jeden mladý vysokoškolák, student 

medicíny, který byl sice moc milý, ale 

skoro mu nešlo rozumět. :D Ukázal 

nám kosti lebky, důležité orgány jako 

srdce, plíce, také játra a žaludek, sliniv-

ku, ledviny. Samozřejmě a bohužel, ne 

každý je zdravý, takže jsme také viděli 

různá onemocnění jako je rakovina plic. 

Také jsme viděli vývoj plodu v těle 

matky. Ne každému tato výstava uděla-

la dobře, ale i to se stává. Já naštěstí 

vydržela až do konce, ale je pravda, že 

ty dětské plody mi také nedělaly zrovna 

dobře. Ještě, když si představíte, že 

tohle všechno, co jsme tam viděli, jed-

nou bylo živé. Ano, na této výstavě 

krom některých výjimek nebyly žádné 

umělé exponáty, všechno to byla lidská 

těla. Na konec výstavy jsme viděli prů-

řez lidským tělem. Pak jsme měli ještě 

pár hodin volno, tak jsme vyrazili do 

nedalekého obchodního centra, galerie 

Vaňkovky.  Někteří šli nakupovat, ně-

kteří se šli jen tak projít, a někteří, jako 

Pyžamový den 

První tématický den tohoto roku byl 

Pyžamový den a uskutečnil se 17. září, 

tedy skoro hned ze začátku školního 

roku. Ten den se to na škole hemžilo 

barevnými pyžamy, chlupatými župany, 

spousta žáků měla v ruce nějakou plyšo-

vou hračku nebo polštářek, ale základem 

bylo právě pyžamo. U nás v deváté to 

byl takový volnější den, všem se nám 

kvůli těm pohodlným pyžamkům chtělo 

spát. :D Klidně bych v tom chodila do 

školy každý den. Já a ještě pár mých 

třeba i já a mí kamarádi, jsme vyrazili za 

jídlem. :D Určitě každý znáte McDo-

nalds. Po tom, co jsme se tam, musím 

říct, opravdu přejedli, už tam hodně 

dlouho nepůjdu. 

No a pak už jsme si šli sednout ven, 

kde jsme seděli na sluníčku a čekali, až 

budeme všichni. A pak jsme vyrazili 

autobusem zase domů. Cesta až na jed-

nu událost probíhala v pohodě. :D Tato 

výstava mi dala hodně, udělala jsem si 

úplně nový pohled na své tělo a myslím, 

že nebudu sama. 
Adél 
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jsme zbytek (tajně) rozdrobily slepicím 

=D Nikdo si toho nevšiml.  

Sobota… 

V sobotu 4. 10. 2014 pokračovala vý-

stava v 15.00 hodin. Byla určená hlavně 

dětem, byla připravená stanoviště, na 

kterých si mohly děti vyrobit a vyzkoušet 

různé aktivity. Na startovním a zároveň 

cílovém stanovišti se rozdávaly papírky 

s čísly stanovišť, která musíte projít, a 

pak dostanete sladkou odměnu. Stanoviš-

tě byla například… vyrábění slepičky, 

zajíčka, skákání v pytli, poznávání vejcí 

drůbeže, zodpovězení otázek na králíky a 

další. Když děti splnily všechny úkoly na 

stanovištích, tak dostaly sladkou odměnu 

neboli bonbón  

Někde kolem 16.00 byla připravena 

ukázka kynologie, což je vlastně výcvik 

psů. Myslím, že si to děti na stanoviš-

tích náramně užily.  

Neděle… 

V neděli proběhlo vyhlášení a roz-

dání čestných cen pro chovatele, kteří 

se zúčastnili s králíkem, drůbeží nebo 

holubem. 

VÝSTAVA BYLA CELKOVĚ 

MOC SUPER A VŠICHNI SI TO 

MOOOC UŽILI!  

￡ lla 

Dopravní  hřiště  

4. a 5. třída navštívila dopravní hřiště. Projeli jsme trať na kole a pár dětí na ko-

loběžce. Učili jsme se značky a skoro dobře uspěli. 5. třída dělala  test a někteří zís-

kali kartičku. Z dvaceti otázek měly mýt max dvě chyby. Naštěstí nikdo nikoho  

nepřejel. Dopravní hřiště je v Hrabůvce vedle plavání pro školy. 4. třída i 5. mají 

toto místo znovu navštívit na jaře.  

 Jestli  vás článek zaujal,  můžete  toto skvělé místo navštívit.  Měla jsem rozho-

vor  s 4. třídou a hodně je zabavilo a překvapilo, že jako trest bylo stát u jednoho 

stromu a hlídat ho, aby neutekl.  Navíc dostali domácí úlohu,  což  učitele zarazilo.  
                                                                                                        Skleník 
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Dýňobraní (z pohledu organizátora) 

I letos se na naší škole 

uskutečnilo Dýňobraní, 

ovšem letos nebylo spojeno 

s Halloweenem, jak jste 

zvyklí. Já, Adél, to píšu 

z pohledu organizátora, 

takže vám objasním proč. 

Rozdělili jsme to zkrátka 

proto, protože obě dvě tyto 

akce jsou na organizaci 

náročné. A chtěli jsme, aby 

obě akce byly perfektní, 

proto jsme je rozdělili kaž-

dou na jiný den, abychom 

na ně měli více času a moh-

li se každé akci věnovat naplno.  

No, a teď zpátky k Dýňobraní. Uskutečnilo se 9. října v odpoledních hodinách. Už 

od rána jsme se těšili, protože to byla naše první velká akce, ale pochopitelně jsme 

byli taky hodně nervózní, měli jsme obavy, že nikdo nepřijde, nebo že se něco poka-

zí. No a naše obavy se bohužel naplnily. Ráno jsme šli nosit dýně. Chtěli jsme to mít 

už brzy všechno nachystané. Spolu s paní 

učitelkou Stejskalovou jsme šli všichni na 

starou budovu, nebo tedy spíše na dvůr za 

starou budovou, kde se ukládají kola a taky 

zde byly schovány naše dýně. Kluci vyšli 

ven, že už začnou nosit. A všimli jsme si té 

nejhorší věci, jaká se nám, jako organizáto-

rům Dýňobraní, mohla stát. Ze všech našich 

dýní zbyla shnilá břečka. V tu chvíli jsme 

byli v naprostém šoku, hlavou se nám honi-

ly myšlenky o pokažené akci a nevěděli 

jsme, co budeme dělat. Naštěstí nás brzy 

něco napadlo a měli jsme úžasný plán, jak 

naše dýňobraní zachránit. Teď už stačilo 

náš plán jen zrealizovat. Začali jsme obvo-

lávat naše známé, kamarády, rodinu a dýně 

se pomalu hromadily, ale největší zásluhu 

na záchraně Dýňobraní má paní Polášková 

z firmy UNIPOL, která nám věnovala něco 

kolem 30 dýní. Když už jsme měli všechny 

dýně ve škole, začali jsme chystat stoly, 
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Dýňobraní  

z pohledu účastníka 

Ahoj, připravil jsem si pro vás článek 

o Dýňobraní z pohledu účastníka. Asi o 

tom víte, ale ti, co nic nevědí a nezúčast-

nili se, tak těm to napíšu. Deváťáci při-

pravili ve spolupráci s učiteli Dýňobraní. 

Konalo se to ve čtvrtek 9. 10. Počasí 

se sešlo moc pěkně na zdobení dýní, byl 

jsem tam i já.  Dělaly se tam dýně, soutě-

že, tanec, hudba, občerstvení. 

  Vykonalo se to velmi dobře, dělal 

jsem si dýni, hrál, tančil, zpíval. Udělal 

jsem si dýni s dvěma pusami. Hrál si 

hry, které byly velmi dobré, zpíval dobré 

písně z karaoke s devítkou. Tančil tam 

vláček s devítkou. My jsme tam zpívali,  

byl velký dav lidí. Zpíval jsem tam hlav-

ně s holkami, ale byli tam i 2 kluci: Mi-

kuláš Pchálek a Lukáš Tomeček. Jak 

jsem tančil vláček, byla přede mnou  

Adél Nesvadbová a za mnou Denis 

Šlégr. Jak  jsme zpívali,  bylo to moc 

dobré. Zpívali jsme například Víno od 

skupiny Chinaski. Nebo Zakázané uvol-

nění od Michala Hrůzy. Potom jsem šel 

domů a byl konec. Snad se to povede 

i příští rok.  
Jakub 

pomůcky na vyřezávání, přírodniny ke 

zdobení dýní a podobně. Pak už jen sta-

čilo, až odbijí tři hodiny, nashromáždí se 

lidi a akce mohla začít. Nejprve byl ta-

kový malý uvítací proslov a pak už byla 

volná zábava, rodiče s dětmi plnili úkoly 

na stanovištích, jedli, pili, nechali si 

malovat obrázky na obličej, kreslili dýně 

na velký papír a samozřejmě dýně vyře-

závali.  

Bylo to pěkné odpoledne, počasí přálo 

a lidí bylo taky dost. Jelikož to byla naše 

první velká akce, byli jsme všichni spo-

kojení a šťastní, že to vyšlo. Nakonec 

jsme si vyslechli spoustu krásných po-

chval. 

Už se moc těšíme na Halloween a mys-

lím, že vy se máte taky na co těšit. :P 
Adél 


